
 

 

  
 
  
   
     
     
   
    
  
 
 
 

 
 

 PARLAMENT ACTE DE GRADUACIÓ 12-12-2009. SESSIÓ DE TARDA 
Daniel Vidal Canellas, advocat, president d’AnticsUPF, llicenciat en Dret (UPF, 1997) 
 
 
Rector Magnífic, Sra. presidenta del Consell Social, autoritats diverses, professors, 
membres del personal d’administració i serveis i, molt especialment, llicenciades i 
llicenciats, graduades i graduats aquí presents, amb els vostres amics i familiars, per a 
tots, bona tarda. 
 
És un plaer, des de l’Associació d’Antics Alumnes de la Universitat Pompeu Fabra, 
participar en aquest acte festiu d’avui, en què es llueix, amb merescut orgull, el fruit 
d’una tasca complexa, la que heu fet tots vosaltres en superar satisfactòriament els 
vostres estudis universitaris. 
 
Algunes coses han canviat des que jo vaig acabar (fa 12 anys!) aquí, com vosaltres, els 
estudis de Dret. Per començar per l’anècdota, es va enregistrar en VHS. Ara, 
segurament aquest acte estarà en Full HD, penjat a Youtube, tindrà un grup a Facebook, 
estarà disponible en DVD o Bluerray i qui sap quines altres meravelles tècniques. 
Llavors, en una única sessió ens graduàvem tots. Avui, aquesta és la segona (i si em 
permeteu la confidència, la millor) de tres sessions de graduació, després dels companys 
de periodisme, humanitats, biologia (entre d’altres) d’aquest matí i just abans dels que 
han de començar una estona més tard (ADE, economia i empresarials). Ha canviat el 
campus -tot això no existia- i mig per fortuna mig lamentablement, han canviat alguns 
professors. 
 
Altres coses, però, no han canviat. Un alt nivell d’exigència per part de la Universitat, 
els sacrificis personals que implica superar una carrera universitària o la creença popular 
que la UPF és una universitat privada, són elements que existien en aquell moment i que  
continuen existint ara. 
 
Una altra creença encara vigent és que l’acte de graduació és una festa amb la qual es 
posa fi a la vida universitària i això, permeteu-m’ho dir, és doblement erroni. Per una 
banda, perquè l’acte d’avui, més que posar de manifest la bona feina feta per la 
Universitat i per vosaltres, graduats (i les vostres famílies que us han donat suport), el 
que autènticament fa és evidenciar l’inici d’una nova etapa laboral i professional, un 
recorregut que mai no és senzill però que, aneu tranquils, esteu en condicions d’encarar-
lo amb confiança. El diploma que ara ja teniu a les mans no us habilita per si mateix a 
fer coses extraordinàries, però sí per poder fer coses ordinàries extraordinàriament ben 
fetes. I això és garantia d’èxit.  
 
Per una altra banda, hi ha més motius (formació continuada, per exemple) per 
considerar un error veure aquest acte com un comiat de la vida universitària, com un 
comiat de la UPF. Però fins i tot així, recordar-vos, en tot cas, que qualsevol comiat és 
sempre un element necessari i imprescindible per poder “tornar-nos a trobar”. 
 
Amb el desig que gaudiu d’aquesta festa i amb l’esperança que no passi molt de temps 
per a aquest retrobament i mantingueu ferm el lligam amb la UPF (de la qual el vostre 
títol us fa gairebé “accionistes”), la més sincera enhorabona per a tots vosaltres, des de 
l’Associació d’Antics Alumnes, el Programa Alumni i la mateixa Universitat Pompeu 
Fabra. Moltes gràcies. 


